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Protokół nr IV 
Rady Gminy Bralin 
z dnia 29 grudnia 2010 roku. 

 
 
Porządek obrad IV sesji Rady gminy Bralin. 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Uchwalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej i realizacji uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet radnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji rewizyjnej. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale III/5/2010 w sprawie utworzenia komisji   

stałych Rady Gminy Bralin, ich składów osobowych i określenia przedmiotu ich działania. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na 2011 rok planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty dofinansowania 
opłat za doskonalenie oraz specjalności i form kształcenia zawodowego, na które 
dofinansowanie jest przyznawane. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Rlkoholowych na terenie Gminy Bralin na 2011 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania 
narkomanii.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 

15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zamknięcie posiedzenia IV sesji Rady Gminy Bralin. 
 
 
Pkt 1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 
Otwarcia posiedzenia o godzinie 15.00 dokonał przewodniczący rady Marek Fras i stwierdził, 
że obecnych jest 15 na stan ogólny 15 radnych, co pozwala zgodnie z przepisami prawa 
obradować. 
Ponadto w sesji udział wzięli wicestarosta Ryszard Dachowski, członek zarządu Powiatu Piotr 
Hołoś, wójt Roman Wojtysiak, zastępca wójta Robert Hieruzal, skarbnik Grażyna Mosch, 
sekretarz Zbigniew Łatka, sołtysi z terenu gminy Bralin, przedstawiciele mediów oraz 
mieszkaniec wsi Stanisław Górecki. 
  
Pkt 2) Ustalenie porządku obrad. 

 
Przewodniczący rady przedstawił zebranym proponowany porządek obrad IV sesji i zapytał 
czy radni chcieliby wnieść uwagi lub zmiany do proponowanego porządku. 
Uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. Rada porządek obrad przyjęła 
jednogłośnie. 
 
Pkt 3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Protokół Nr III z poprzedniej sesji kontrolowali radni Robert Gogol i Urszula Górecka. 
Hontrolujący nie wnieśli uwag do treści protokołu. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie kontrolowany protokół. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych.  
Rada protokół Nr III przyjęła jednogłośnie. 
 
Pkt 4) Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych podczas poprzedniej sesji. 

Wójt przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji. Podczas 
poprzedniej sesji podjęto 7 uchwał, które przesłano do organów nadzoru i kontroli, 
Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej, przy czym 
uchwały podatkowe po pozytywnej opinii RIO zostaną przesłane do publikacji w 
Wielkopolskim Dzienniku Urzędowym. 
Wójt powiedział, że w okresie międzysesyjnym odbył następujące spotkania:  16 – 17 grudnia 
wójt przebywał na urlopie wypoczynkowym, 20 grudnia o godzinie 14.00 reprezentował 
samorząd na walnym zebraniu stowarzyszenia „Wrota Wielkopolski” poświęconym 
uzupełnieniu składu rady, o godzinie 16.30  odbyło się wręczenie paczek świątecznych dla 
dzieci w świetlicy „Tęcza”, o godzinie 18.00 udział w spotkaniu opłatkowym w Szkole 
Podstawowej w Bralinie, 21 grudnia spotkanie z wiceprezesem firmy „Rgro – Efekt” w 
sprawie kupna terenu pod kanalizację w Nowej Wsi Hsiążęcej, o godzinie 11.30 udział w 
spotkaniu opłatkowym w Zespole Szkół w Nowej Wsi Hsiążęcej, wieczorem udział w 
spotkaniu z przedstawicielami zarządów OSP, 22 grudnia spotkanie nadzwyczajne 
udziałowców spółki „INWESTOR”, o godzinie 14.00 podpisanie w siedzibie Banku 
Gospodarstwa Hrajowego umowy na finansowanie modernizacji i remontu boiska 
sportowego. 23 grudnia o godzinie 12.00 udział w spotkaniu przedstawicieli samorządów z 
pracownikami Powiatowej Homendy Policji, 27 grudnia debata przedsesyjna. Na dziei 
jutrzejszy zaplanowano spotkanie z firmą świadczącą gminie usługi w ramach umowy 
dotyczącej „akcji Zima” w celu renegocjacji obowiązujących stawek. 
 
> Przewodniczący rady zapytał czy są pytania do sprawozdania wójta. 
Wobec braku pytai przystąpiono do omawiania kolejnego punktu porządku obrad. 
 

Pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010. 

 
1. Zwiększono plan finansowy o kwotę 4.000,00 zł z tytułu wpływów podatku od środków 
transportowych natomiast zmniejszono plan o kwotę 4.000,00 zł, ponieważ gmina nie 
pobiera opłat za zgłoszenie działalności gospodarczej. 
2. Dokonano korekty nazwy zadania inwestycyjnego „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z 
przebudową wodociągu dla Nowej Wsi Hsiążęcej”.  
3. Dokonano korekty planu wydatków poprzez przeniesienia pomiędzy działami, rozdziałami 
i paragrafami oraz korekty środków przeznaczonych na zadania inwestycyjne w ten sposób, 
że: - zmniejszono środki na „Budowę kanalizacji sanitarnej wraz z przebudową wodociągu dla 
Nowej Wsi Hsiążęcej” i przeznaczono je na zakup energii dla SUW Bralin, 
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- zmniejszono środki przeznaczone na budowę, przebudowę i modernizację ulic w 
miejscowości Bralin oraz budowę, przebudowę i modernizację dróg gminnych i przeznaczono 
środki na zwiększenie planu wydatków dotyczącego zimowego utrzymania dróg, 
- przeznaczono środki na usługę czyszczenia rowu oraz na usługę w zakresie wyceny 
wysypiska śmieci, 
- przeznaczono środki na zakup energii w budynkach komunalnych oraz na dowóz uczniów 
do szkoły, zwiększono środki na funkcjonowanie oczyszczalni a także na realizację umowy 
dotyczącej zadania z zakresu pomocy społecznej w ramach programu ”Świetlica, Praca, Staż 
– socjoterapia w środowisku gminnym, zwiększono plan finansowy na zadania pod nazwą 
„Przygotowanie projektów do zadai inwestycyjnych”, 
- zwiększono środki na zadanie inwestycyjne „Przebudowa z rozbudową Domu Ludowego w 
Mielęcinie”, 
- zwiększono plan wydatków zakresie oświetlania ulic, placów i dróg, wypłaty wynagrodzei 
OSP, ubezpieczenia samochodów pożarniczych, zakupu energii elektrycznej,. 
4. Na podstawie pisma Hierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie 
dokonano korekty wydatków planu finansowego z przeznaczeniem na zadanie zlecone 
gminie. 
Pytai i uwag do uchwały nie zgłoszono.  
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IV/10/2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 
Pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet radnych. 

 
     Radni przeanalizowali podczas debaty wysokość diet radnych gmin Powiatu Hępiiskiego i 
postanowili utrzymać obowiązujące stawki na dotychczasowym poziomie. Zdecydowali się 
tylko na uporządkowanie zapisów uchwały dotyczącej wypłacania diet radnym.  
Odstąpiono od procentowego określania miesięcznej diety przewodniczącego rady. 
Przyjmując rozwiązanie kwotowe. 
 
Pytai i uwag do uchwały nie zgłoszono.  
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie ustalenia diet radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IV/11/2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 

Pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji rewizyjnej. 

 

          Podczas debaty poprzedzającej dzisiejszą sesję radny Jan Leśniarek złożył na ręce 
przewodniczącego rezygnację z pracy w komisji rewizyjnej radni wówczas przyjęli za zgodą 
radnego Roberta Gogola następujące rozwiązanie: 
W skład Homisji Rewizyjnej wszedł zamiast Jana Leśniarka Robert Gogol natomiast Jan 
Leśniarek zastąpił radnego Roberta Gogola w Homisji Oświaty, Hultury, Zdrowia i Sportu. 
Po zmianach skład komisji wygląda następująco:  
 

Komisja Rewizyjna: 

 
1) Urszula Górecka - przewodnicząca komisji, 
2) Robert Gogol, 
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3) Hazimiera Hupczak, 
4) Rndrzej Hucharski. 

 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu: 

 
1) Hupczak Hazimiera – przewodniczący komisji, 
2) Głąb Rldona, 
3) Leśniarek Jan,  
4) Górecka Urszula, 
5) Huropka Jacek 
6) Lemanik Roman, 
7) Otremba Józef, 
8) Narękiewicz Paweł. 
9) Pytai i uwag do uchwały nie zgłoszono.  

 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie powołania komisji 
rewizyjnej. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IV/12/2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 

 
Pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale III/5/2010 w sprawie utworzenia 

komisji stałych Rady Gminy Gralin, ich skład w osobowych i określenia przedmiotu 

ich działania. 
 
W związku z tym, że temat został wyczerpany podczas omawiania zmiany składu komisji 
rewizyjnej przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem uchwały. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w uchwale 
III/5/2010 w sprawie utworzenia komisji stałych Rady Gminy Bralin, ich składów osobowych i 
określenia przedmiotu ich działania. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IV/13/2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 

 
Pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na 2011 rok planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za doskonalenie oraz specjalności i form kształcenia 

zawodowego, na kt re dofinansowanie jest przyznawane. 

 
Karta Nauczyciela nakazuje organom prowadzącym szkoły coroczne wyodrębnianie środków 

na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli w wysokości 1% planowanych 

rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. 

Rozporządzenie wykonawcze nakłada na organy prowadzące określenia form i specjalności 

dokształcania zawodowego nauczycieli, na które przyznawane jest dofinansowanie oraz 

sporządzenie planu dofinansowania i podziału środków pomiędzy budżety poszczególnych 

placówek oświatowych na każdy rok budżetowy. 
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Podział środków na określone formy doskonalenia został sporządzony na podstawie 

wniosków dyrektorów placówek oświatowych po zasięgnięciu opinii związków zawodowych 

zrzeszających nauczycieli. 

 
Pytai i uwag do uchwały nie zgłoszono.  
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia na 2011 rok 
planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej 
kwoty dofinansowania opłat za doskonalenie oraz specjalności i form kształcenia 
zawodowego, na które dofinansowanie jest przyznawane. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IV/14/2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 

 
Pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu wsp łpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego. 

 
Program ma na celu określenie zasad i form współpracy Gminy Bralin z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 
Organizacje działające na naszym terenie i na rzecz mieszkaiców gminy Bralin, realizują 
rozliczne zadania publiczne przyczyniające się do poprawy, jakości życia mieszkaiców. 
Organizacje pozarządowe są ważnymi partnerami dla samorządu, dlatego też gmina 
zamierza kontynuować współpracę z nimi w oparciu o przedmiotowy program. 
 
> Radny Paweł Narękiewicz zadał wójtowi pytanie odnośnie, § 5 pkt 10 mówiącego o tym, że 
pozafinansowe formy współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi dotyczą  
użytkowania bądź wynajmowania na preferencyjnych warunkach lokali i budynków 
komunalnych oraz udostępniania lokalu na spotkania podmiotów prowadzących działalność 
pożytku publicznego, czy wobec powyższego każda organizacja zrzeszona w HRS-ie będzie 
mogła w gminie złożyć wniosek o przyznanie gminnego pomieszczenia na spotkania? 
> W jt potwierdził. 
> Radny Paweł Narękiewicz zadał kolejne pytanie odnośnie § 6 pkt 9 stanowiącego, że do 
priorytetowych zadai Gminy Bralin w 2011 roku we współpracy z podmiotami Programu 
należą zadania wspierania i upowszechniania kultury fizycznej poprzez: - upowszechnianie 
kultury fizycznej wśród dzieci, młodzieży i dorosłych, poprzez prowadzenie zajęć w różnych 
dyscyplinach sportu, 
 - organizację imprez sportowych i sportowo-rekreacyjnych dla dzieci i młodzieży oraz 
mieszkaiców gminy, w szczególności zawodów sportowych, festynów, turniejów, czy w 
gminie będą organizowane zajęcia sportowe w szerszym zakresie niż do tej pory? 
> Wójt odpowiedział, że do tej pory szereg organizacji zajmowało się tematem sportu przy 
wsparciu gminy. Wójt powiedział, że jeżeli ktokolwiek wystąpi z inicjatywą zorganizowania 
zawodów dla dzieci czy zajęć sportowych i zwróci się do gminy z wnioskiem o 
dofinansowanie wówczas gmina może w oparciu o podejmowaną uchwałę udzielić dotacji. 
 
Wobec braku dalszych pytai Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w 
sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
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Uchwała Nr IV/15/2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 

Pkt 11) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problem w Alkoholowych na terenie Gminy Gralin na 2011 rok. 

 

Prowadzenie działai związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych 
oraz podejmowanie inicjatyw związanych ze zwalczaniem narkomanii należą do zadai 
własnych gminy. W związku z powyższym gmina ma obowiązek uchwalenia programu 
profilaktyki, stanowiącego część strategii rozwiązywania problemów społecznych.   
Program określa formy pomocy osobom uzależnionym i ich rodzinom, w szczególności 
pomocy terapeutycznej, rehabilitacyjnej, psychospołecznej, edukacyjnej, prawnej, ochrony 
przed przemocą, uwzględnia możliwość dofinansowywania działai profilaktycznych.  
Roczny program został przygotowany w oparciu o postanowienia ustawy o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 
 
Pytai i uwag do uchwały nie zgłoszono.  
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Rlkoholowych na terenie Gminy Bralin na 
2011 rok. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IV/16/2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 

Pkt 12) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania 

narkomanii. 

 
Prowadzenie działai związanych z przeciwdziałaniem narkomanii należy do zadai własnych 
gminy.  
W związku z powyższym gmina ma obowiązek uchwalenia stosownego programu, którego 
celem jest zapobieganie rozwojowi uzależniei oraz prowadzenie szeroko zakrojonej 
profilaktyki.  
Program został przygotowany w oparciu o postanowienia ustawy o przeciwdziałaniu 
narkomanii. 
 
Pytai i uwag do uchwały nie zgłoszono.  
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia gminnego 
programu przeciwdziałania narkomanii. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IV/17/2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 

Pkt 13) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie. 

      
Przemoc w rodzinie jest przestępstwem, za które kodeks karny przewiduje karę 

pozbawienia wolności. 
Przemoc domowa jest często problemem ukrytym, któremu towarzyszą inne dysfunkcje 

w rodzinie.  
Skuteczne przeciwdziałanie przemocy domowej wymaga współpracy i współdziałania 

placówek zajmujących się pomocą rodzinie i dziecku oraz służb odpowiedzialnych za nasze 
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bezpieczeistwo. Współpraca dotyczyć powinna wszystkich aspektów problemu, poczynając 
od jego diagnozy, poprzez odpowiednie interwencje, a następnie łagodzenie i terapię 
urazowych skutków domowego znęcania. 
 

Przemoc domowa jest poważnym zaburzeniem funkcjonowania rodziny, prowadzącym 
do naruszei norm moralnych i prawnych. Może nieść ze sobą tragiczne skutki 
psychospołeczne, w skrajnych przypadkach prowadzi do poważnych okaleczei, a nawet 
zabójstw.  

Ofiarami przemocy domowej są najczęściej osoby słabsze w rodzinie; kobiety, dzieci, 
osoby chore, niedołężne i niepełnosprawne. 
Obecnie na terenie gminy podejmowane są działania niewystarczające, aby przemocy 
domowej skutecznie przeciwdziałać, zapobiegać czy radzić sobie z jej skutkami, dlatego 
stworzono powyższy Program, który ma na celu ograniczanie skali zjawiska przemocy w 
rodzinie na terenie Gminy Bralin a także tworzenie efektywnie funkcjonującego systemu 
chroniącego ofiary przemocy domowej. 
 
Pytai i uwag do uchwały nie zgłoszono.  
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IV/18/2010 została przyjęła jednogłośnie. 

 
Pkt 14) Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 

 
W celu sprawnego i skutecznego podejmowania działai mających na celu przeciwdziałaniu 
przemocy w rodzinie postanowiono przyjąć pewne regulacje w postaci Regulaminu Zespołu 
Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 
 Do głównych celów działania Zespołu ma należeć: 
- prowadzenie badai i diagnozowania osób i środowisk zagrożonych problemem przemocy, 
- prowadzenie skutecznej polityki informacyjnej w kwestii przemocy oraz reagowanie na 
zidentyfikowane problemy społeczne, w tym w szczególności przejawy bezradności 
w sprawach przemocy domowej, 
- zespół ma przeciwdziałać przemocy w rodzinie oraz podejmować interwencje w zakresie 
przeciwdziałania przemocy w ramach ochrony osób doznających przemocy. 
 
Pytai i uwag do uchwały nie zgłoszono.  
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie Regulaminu Zespołu 
Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  
 
Uchwała Nr IV/19/2010 została przyjęła jednogłośnie. 
 

Pkt 15) Wolne głosy. 

 
> Radny Paweł Narękiewicz zadał pytanie odnośnie wypowiedzi wójta podczas sprawozdania 
dotyczącej podpisania umowy na finansowanie modernizacji i remontu boiska sportowego,  
czy jest jakiś projekt na to działanie a jeśli jest czy można go obejrzeć i czy projekt był 
konsultowany z działaczami sportowymi oraz  jak remont będzie przebiegał? 
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> Przewodniczący rady zwrócił radnemu uwagę, że pytania dotyczące sprawozdania należy 
zadawać po złożonym sprawozdaniu a następnie zarządził zadawanie kolejnych pytai 
odpowiedzi będą udzielane po wyczerpaniu listy pytai. 
> Robert Gogol zwrócił się do wicestarosty odnośnie drogi Bralin – Rychtal, która w 
obecnych warunkach atmosferycznych jest źle utrzymana, szczególnie a na odcinku w 
Mnichowicach gdzie znajduje się dziura, zagrażająca bezpieczeistwu kierowców, stan innych 
dróg powiatowych w opinii radnego również pozostawia wiele do życzenia. 
> Radny Jacek Kuropka zapytał wicestarostę Ryszarda Dachowskiego, jakim budżetem 
dysponuje powiat na zimowe utrzymanie dróg w rozbiciu na gminę Bralin. 
Na terenie gminy Bralin długość dróg gminnych jest zbliżona do długości dróg powiatowych, 
gmina wydaje w okresie zimowym na drogi około 180.000,00 zł jaką kwotą dysponuje 
powiat? 
> Sołtys Czermina Stanisław Dębski skarżył się, że powiat nie wywiązał się i nadal nie 
wywiązuje z umowy na zimowe utrzymanie dróg, drogę powiatową na Czermin odśnieżył Pan 
Heising, odpowiedzialny za drogi gminne. 
> Mieszkaniec wsi Stanisław G recki zabrał głos odnośnie szkoły podstawowej i powiedział, 
że jego ojciec był w pewnym sensie fundatorem szkoły, gdyż powstała ona na jego gruntach, 
dlatego prosi żeby radni uczcili jego pamięć, jako fundatora. Ponadto wnosi o wywiezienie 
śniegu z drogi 3- go Maja. 
> W jt w związku z licznymi wypowiedziami dotyczącymi zimowego utrzymania dróg 
powiedział, że od 27 listopada do koica świąt gmina na utrzymanie dróg wydała 91.343,54 
zł, dlatego zdecydowano, żeby zalegający śnieg wywozić z miejsc tylko najbardziej 
newralgicznych, z uwagi na poniesione do chwili obecnej koszty. 
> W związku z pytaniem radnego Pawła Narękiewicza wójt powiedział, że projekt na 
modernizację i remont stadionu wykonał Mirosław Gudra pochodzący z Bralina, polecony 
przez zarząd klubu sportowego. Projekt w każdej fazie powstawania był konsultowany przez 
zarząd klubu, projekt znajduje się u zastępcy wójta Roberta Hieruzala. O powstawaniu 
projektu na bieżąco informowana była rada poprzedniej kadencji i koncepcja była przez 
radnych analizowana. 
Wójt jednocześnie zwrócił się do Pawła Narękiewicza z zapytaniem jak to się stało, że na 
przedwyborczej konferencji prasowej na początku listopada powiedział Pan że nie ma 
żadnego projektu i żadnego wniosku i że Pan to sprawdził Pan w Urzędzie Marszałkowskim? 
> Paweł Narękiewicz odpowiedział, że przez około półtora roku w wyniku choroby był 
wyłączony z życia sportowego. sprawę modernizacji znał więc tylko ze słyszenia. Hwestia 
została mu wyjaśniona przez Panią Marzenę Huropkę wówczas przeprosił za swoją 
niewiedzę, jeżeli wójt czuje się urażony pragnie Go w tym miejscu przeprosić za zaistniałą 
sytuację. Nie mniej do chwili obecnej nikt nie udzielił mu odpowiedzi na pytania dotyczące 
stadionu, podczas gdy jak zaznaczył radny sport był w jego życiu ważny gdyż w piłkę grał 
przez 14 lat. 
> Wójt powiedział, że sprawę uważa za zamkniętą. 
> Ryszard Dachowski odnośnie skierowanych do niego pytai dotyczących odśnieżania dróg 
powiedział, że  powiat na „akcję Zima” do chwili obecnej wydał z budżetu 300.000,00 zł, ale 
wicestarosta nie może powiedzieć ile środków na ten cel zamierza przeznaczyć, gdyż  w razie 
konieczności potrzebne środki zostaną przeniesione z innych działów. Ryszard Dachowski 
zaznaczył, że w ciągu jednej nocy pracy pługów oraz innego sprzętu zimowego z budżetu 
„wywiewa” około 10.000,00 zł a przy niesprzyjających warunkach atmosferycznych czyli 
ciągłych opadach i zawiejach efektów  tej pracy nie widać. 
Na usprawiedliwienie wicewójt powiedział, że podobna sytuacja występuje na drogach 
innych  gmin. Przy nagłym ataku zimy drogowcy nie są w stanie przy pomocy posiadanego 
sprzętu zapewnić zadowalających warunków na drogach. 
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Jeśli idzie o budżet wicestarosta nadmienił zebranym, że budżet powiatu to jest również 
budżet naszej gminy ponieważ jeżeli na terenie gminy na „akcję Zima” wydane zostaną 
zwiększone środki wówczas nie powstanie droga czy chodnik  dlatego obecna sytuacja 
przysparza włodarzom powiatu wielu trosk. 
> Wójt odpowiedział, że 300.000,00 zł powiatu jest niewspółmiernie mało w stosunku do 
gminy. Należy mieć na uwadze położenie dróg wymagających częstszego odśnieżania i sprzęt 
wysyłać w miejsca tego wymagające. Wójt porównał sytuację na drogach powiatowych na 
terenie gminy Bralin i Rychtal a także specyficznych trudnych warunków panujących na 
drodze w gminie Perzów. 
Wójt złożył zebranym życzenia noworoczne. 
> Piotr Hołoś powiedział, że na chwilę obecną – jako powiat  przegraliśmy z zimą, ale podjęto 
już działania żeby w przyszłości nie dochodziło do podobnych zdarzei. Odbyło się pierwsze 
robocze spotkanie starosty z wójtami na temat utrzymywania dróg. Sytuacja na drogach 
gminnych jest zdecydowanie lepsza z uwagi na fakt iż jest lepszy dozór prowadzonych  
działai ze strony wójta oraz sołtysów. W powiecie natomiast istnieje pośrednik Powiatowy 
Zarząd Dróg, który ze względu na ilość dróg powiatowych trudno jest aby, osoba urzędująca 
w Hępnie była w stanie w jednym momencie nadzorować prace w różnych gminach. Radny 
powiatowy Piotr Hołoś podkreślił ważną rolę sołtysów w procesie nadzoru nad pracami 
odśnieżania dróg. Piotr Hołoś powiedział, że temat zimowego utrzymania dróg spędza 
władzom powiatu sen z powiek. 
Piotr Hołoś zapytał o zdiagnozowanie możliwości technicznych przeprowadzenia w Bralinie 
sieci gazowej. 
 

Pkt 16) Zakończenie obrad. 

 
Przewodniczący rady zamknął obrady o godzinie 18.00.  
 
Protokołowała: Rnna Piasecka 

 
 

HONTROLUJĄCO:   
   

1. Tadeusz Iwan:        ………………………………………… , 
 

2. Hucharski Rndrzej: ………………………………………… . 
 


